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دیروز اعضای شورای شــهر تهران با یک فوریت دو 
لایحه مربوط بــه رویدادهــای فرهنگی - مذهبی 
)برگزاری مراسم اربعین حسینی و برپایی نمایشگاه 
عطر ســیب( موافقت کردند. براســاس این لوایح، 
اعضای پارلمان شهری به شهرداری مجوز می دهند 
تا در هر یــک از رویدادها مبلــغ 30میلیارد تومان 

هزینه کند.
به گزارش همشهری، رئیس شــورای شهر تهران 
دیروز در ابتدا به حادثه جاری شدن سیل در کشور 
اشاره کرد و گفت: »در ۲۱ اســتان مشکل سیل و 
رواناب رخ داد و ۶۱ نفر در ایــن حوادث جان خود 
را از دست دادند. در تهران هم سیل امامزاده داوود 
فاجعه بار بود و تلفات زیادی داشت.« مهدی چمران 
به امدادرسانی شــهرداری تهران در این حادثه هم 
اشاره و عنوان کرد: »شهرداری علاوه بر تجهیزات، 
حدود هزار نیرو از مناطق مختلف و 500نیرو هم از 
سازمان بوســتان ها به محل سیل زده اعزام کرد که 

مشغول خدمت رسانی هستند.« 
او با بیان اینکه باید از رواناب ها استفاده شود، تأکید 
کرد: »وزارت جهادکشــاورزی مســئول موضوع 
آبخیزداری است و استانداری ها هم باید کمک کنند 
که با برنامه ریزی صحیح بندهایی در نقاط صحیح 
برای اســتفاده از رواناب ها و جلوگیری از هدررفت 
و بروز خطرات این چنینی )ســیل(، ایجاد شــود و 
شهرداری و شورا هم آمادگی دارند در این موضوع 

کمک کنند.«

خدمت به زائران در کربلا و نجف
در ادامه جلسه یک فوریت لایحه »مجوز هزینه کرد 
شهرداری تهران برای مشارکت در برگزاری مراسم 
اربعین در سال ۱40۱« توسط رئیس پارلمان شهری 
مطرح شد و او گفت: »هرسال برای برگزاری مراسم 
اربعین حسینی و کمک هایی که به مردم تهران در 
طول برگزاری مراســم در شــهرهای کربلا و نجف 
صورت می گیــرد، بودجه ای پیش بینی می شــود 
اما امسال این بودجه لحاظ نشــده است و ازاین رو 
شــهرداری تهران برای تأمین خدمــات، امکانات 
و تجهیزات ضــروری و همچنین کمــک به ایجاد 
پایگاه های موردنیــاز زائران ایرانی نیــاز به  مجوز 
برای هزینه کرد حداکثر تا سقف 300 میلیارد ریال 

)30 میلیارد تومــان( دارد.« پس از موافقت اعضای 
شورای شهر تهران با این لایحه، مهدی چمران یک 
فوریت لایحه »مجوز هزینه کرد رویداد فرهنگی عطر 
سیب در سال ۱40۱« را مطرح و عنوان کرد: »سال 
گذشته، محرم با آغاز کار شــورای ششم همزمان 
بود و شــوراي دوره قبل هم عطر سیب را در برنامه 
خود نداشــت؛ بنابراین از سازمان فرهنگی و هنری 
شــهرداری تهران خواســتیم با بودجه شهرداری 
این نمایشــگاه را برگزار کند و امســال هم برگزار 
شده است اما بودجه ای برای آن پیش بینی نشده و 
شهرداری این لایحه را ارسال کرده تا میزان بودجه 
مشخص شــود.« در لایحه ارائه شــده، شهرداری 
مبلغ 30میلیارد تومان تعیین کرده است که دیروز 
اعضای پارلمان شــهری با یک فوریــت این لایحه 

موافقت کردند.

حساب متمرکز برای 23سازمان
اعضای شورای شهر تهران در ادامه جلسه به بررسی 
لایحه تأیید حساب تمرکز وجوه درآمد ۲3سازمان و 
شرکت شهرداری تهران پرداختند و محمد آخوندی 
رئیس کمیسیون برنامه وبودجه گفت که براساس این 
لایحه، باید تمام درآمدهای شهرداری به حساب هایی 
که با مجوز شورای شــهر تهران تشکیل شده واریز 
شــود و به خزانه داری اجازه داده می شود نسبت به 
باز کردن حســاب واحد برای ۲3 سازمان و شرکت 
شهرداری اقدام کند. این لایحه در نهایت با اکثریت 

آرا تصویب شد.

نامگذاری 9معبر به نام بانوان شهیده 
در ادامه جلسه، سیزدهمین دستور جلسه کمیسیون 
نامگذاری و تغییر نام معابر و اماکن عمومی شــهر 
تهران که مربوط به تغییر نام ۱7معبر و یک پل بود، 
توسط اعضای پارلمان شــهری بررسی و در نهایت 
تمام موارد ذکرشده تصویب شــدند. براساس این 
دستور جلسه مقرر شــد 9 معبر در منطقه ۶ به نام 

بانوان شهیده نامگذاری شود.

بازگشت طرح جامع زیباسازی شهر تهران به 
کمیسیون خدمات شهری

دیــروز اعضای شــورای شــهر تهــران پس از 
بررســی طرح جامع زیباسازی شــهر تهران به 
توافق نرســیدند و این طرح از دســتور جلســه 
خارج و برای بررســی بیشــتر به کمیســیون 
 سلامت، محیط زیســت و خدمات شهری ارجاع

داده شد.

مجوز شورا برای هزینه کردن شهرداری در  اربعین
اعضای شورای شهر با یک فوریت لوایح هزینه کرد شهرداری تهران برای رویدادهای عطر سیب و اربعین حسینی به میزان ۶0میلیارد تومان موافقت کردند

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

 خدمت به مردم 
حرکتی عاشورایی است

ماه محرم آغاز و شهر یک بار دیگر مزین به 
بیرق عزای حسینی شــد. ماهی که در آن 
ســطوح زندگی فردی و اجتماعی هر یک 
از شهروندان دچار تحولی شگرف می شود 
و به نوعی جریان زندگی در روزها و شب های آن نسبت به سایر 

ایام سال رنگ و رویی دیگر دارد.
این ایام فرصتی است تکرار نشدنی برای ساختن خود و جامعه ای 
که در آن زندگی می کنیم. عاشورا فرهنگی است که می توان با 
تکیه بر آن بسیاری از ناممکن ها را ممکن کرد و از بسیاری سدها 

برای ساختن فردایی بهتر برای کشور و شهر عبور کرد.
در بازه زمانی ماه های محرم و صفر مســاجد، هیئت ها، تکایا و 
حسینیه ها فضایی را فراهم می آورند تا مردم ارادت قلبی خود 
را به سرور و سالار شــهیدان و قافله کربلا نشان دهند. فضایی 
که در بستر شهر شکل گرفته و توسط مردم اداره می شود. این 
دو ماه فرصت بی بدیلی اســت که در اختیار مدیریت شهری و 
دیگر متولیان فرهنگی قرار گرفته تا به واسطه جوش و خروش 
حســینی مردم و حضور پرشورشان در مراســم، زمینه برای 
یادآوری آموزه های دینی در جامعه و فرهنگسازی لازم در این 

زمینه فراهم شود.
حال سؤال اینجاست که در زمینه فرهنگسازی  آیینی مدیریت 

شهری چگونه باید عمل کرد؟
در این حوزه توجه به 3شــاخصه ســلامت شــهری، هویت و 
رسانه های نوظهور در مدیریت شــهری دارای اهمیت است. 
در حوزه سلامت شهری  باید به ترویج سبک زندگی حسینی 
پرداخت که والاترین سبک زندگی اســلامی است. در حوزه 
هویت به تقویت هویت دینی و در کنار آن به هویت ملی اشاره 
کرد و نهایتا در حوزه رســانه های جدید به پرهیز از بدعت ها و 
جلوگیری از فرقه های نوپدید و مدیریــت تغییرات فرهنگی 

توجه داشت.
با تکیه بر این 3شاخصه یقینا می توان فضا را برای اقدام فرهنگی 
و عاشورایی بیش از پیش فراهم کرد درحالی که نباید فراموش 
کرد کارکنان و پرسنل شــهرداری تهران بخشی از شهروندان 
هستند که به واسطه پیوست آنان به مجموعه مدیریت شهری 

 باید برنامه ویژه و مدونی را برایشان تبیین کرد.
یقینا توجه به موضوعات فرهنگی پرسنل در این ایام زمینه ساز 
رشــد روزافزون آنان و تعالی ســازمان خواهد بود. آموزه های 
عاشورایی برای کارکنان علاوه بر رشــد فرد در حوزه شخصی 
زمینه ساز افزایش کیفیت مسئولیت های محوله خواهد شد که 
نهایت آن ارائه خدمت بهتر به مردم است. باید از فضای محرم و 
عاشورای حسینی برای ساختن و تعالی خود و سازمان بهره  برد 
و این واقعیت را نمایان ساخت که خدمت به مردم یک حرکت 

عاشورایی است.
*رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران

نرجس سلیمانی
نایب رئیس کمیسیون نظارت و حقوقی

حــوادث طبیعــی گرچــه قابل پیش بینی 
نیســتند امــا در اکثر مــوارد، پیشــگیری 
از آثار مخرب حــوادث با دانــش امروزی 
قابل دستیابی است. پاکسازی مسیل ها 
هرگــز نبایــد از ســتون اولویت هــا خــارج 
شود. همچنین اســتفاده از تلفن همراه 
برای اطلاع رسانی می تواند راهکار عملی 
و ارزان قیمــت و مؤثــر برای حفــظ جان و 

مال مردم باشد.

علی اصغر قائمی
عضو کمیسیون عمران وحمل ونقل

سازمان بسیج در مدت فعالیت ۴۰ساله 
کارهــای اثرگذار بســیاری را به ســرانجام 
رســانده و ســازمان بســیج شــهرداری 
تهران هــم از این قاعده مســتثنی نبوده 
اســت. چراکه نقش پررنگی در برگزاری 
برنامه های بزرگ  مقیاس مانند اجتماع 
پرشــور ســلام فرمانــده، اجتمــاع بــزرگ  
ســپاهیان محمــد رســول الله)ص( و... 

داشته است.

تذکر و تشکر

نرگس معدنی پور*یادداشتعدد خبر

مهدی اسماعیل پورگزارش
روزنامه نگار

 نیاز پایتخت 
به مراکز خون گیری جدید

 مدیرکل سازمان انتقال خون اســتان تهران به مناسبت روز 
انتقال خون برای ارائه گزارش در صحن پارلمان شهری حاضر 
شد و گفت که در استان تهران ۲۲مرکز ثابت انتقال خون وجود 
دارد که از این تعداد ۱۸مرکز در کلانشــهر تهــران قرار دارد و 
تیرماه امسال هم ۲مرکز ثابت چیذر و ابوذر افتتاح شد. به گفته 
محمدرضا مهدی زاده تنها در 9منطقه مرکز ثابت خون گیری 
وجود دارد و دیگر مناطق به ویژه مناطق 3، ۱5، ۱۶ و ۲۲ به مراکز 
ثابت انتقال خون نیاز دارند تا عدالت در این زمینه اجرایی شود. 
او تأکید کرد: »در دوره چهارم مدیریت شهری شاهد راه اندازی 
مراکز خون گیری در مناطق یک، 4، 5 و ۲0 بودیم و با توجه  به 
اینکه ۲5درصد خون کشور در تهران مصرف می شود، امیدواریم 
در دوره جدید مدیریت شــهری هم این مراکز افزایش یابند.« 
اطلاع رسانی اهدای خون در ناوگان حمل ونقل عمومی به ویژه 
مترو، اختصاص ون و اتوبوس برای راه اندازی واحدهای ســیار 
خون گیری هم درخواست هایی بود که توسط مهدی زاده مطرح 
شد. در ادامه حبیب کاشــانی اظهار امیدواری کرد که در این 
دوره شاهد تأسیس 4یا 5مرکز جدید انتقال خون باشند. مهدی 
عباسی هم خواهان تأسیس مرکز انتقال خون در منطقه۲۲ شد.

شــبکه حمل ونقل ریلی پایتخت با چرخ هــای لنگان تحویل 
مدیریت شهری فعلی شــد؛ از کمبود واگن و اتوبوس گرفته تا 
واگن ها و قطارهایی که نیاز به تعمیرات و اورهال )بازســازی 
اساسی( داشتند و همچنین انبارهای خالی از قطعات؛ مشکلاتی 
که عرصه را برای خدمات رسانی مطلوب به شهروندان و مسافران 
تنگ کرده است. برای این منظور بازســازی و تامین قطعات 
یدکی، برای کاهش این مشکلات در دستور کار قرار گرفت که 
ازجمله خروجی های آن خرید بخشی از قطعات موردنیاز مترو و 
گشایش در قرارداد خرید و ساخت واگن و قطار ملی بوده است. 
البته نیاز ناوگان حمل ونقل همگانی تهران آنقدر بالاســت که 
نمی توان انتظار داشت خیلی زود این بخش حالت ایده آل پیدا 
کند و سرحال و قبراق در خدمت مردم باشد. در این بین، نتیجه 
اقدامات صورت گرفته طی یک سال اخیر، پایان تابستان و اوایل 
پاییز نمایان می شــود تا همزمان با بازگشایی سال تحصیلی 

جدید، به نیاز ترددی شهروندان پاسخ داده شود. 
برای این منظــور در گفت وگــو با مهدی 
شایسته اصل، مدیرعامل شرکت بهره برداری 
متروی تهران و حومــه، آخرین وضعیت و 
شــرایط این روزهــای حمل ونقــل ریلی 

زیرزمینی پایتخت را جویا شدیم.

بــا وضعیت فعلــی، آیا 
برای نیمه دوم سال که با بازگشایی 
مدارس و دانشــگاه ها، سفرهای 
درون شــهری افزایش می یابد، از 

آمادگی لازم برخوردار هستید؟ 
 وظیفه ذاتی ما در شرکت بهره برداری 
مترو این است که از دارایی ها و امکانات 
موجود به نحو احسن استفاده کنیم و 
بتوانیم آنها را اورهال کنیم و بهسازی 
و نوســازی در ابنیه و ناوگان داشــته 
باشیم. شرایطی را که متصور هستیم 
این اســت که بتوانیم ۱7۱رام قطاری 
که در خطوط اصلی داریــم، به علاوه 
قطارها و واگن های خط 5 را در بهترین 
کیفیت اورهال کنیم و شرایطی فراهم 
شود که با افزایش و بیشتر شدن حجم 
مســافران، به ویژه در نیمه دوم سال، 
کیفیــت و میزان خدمات رســانی در 
ناوگان حمل ونقل ریلــی کاهش پیدا 
نکند. در همین راستا برای اینکه بتوانیم 
ســرفاصله حرکت قطار هــا را کاهش 
دهیم، یک بحث اصلی داشتن پایانه ها 
و تعمیرگاه هاســت. علاوه بر آن حتما 
افزایش واگن و رام قطــار به مجموعه 
ناوگان هم نیاز اســت و انتظار داریم و 

امیدواریم که با کمک و مساعدت دولت 
محترم، شــهرداری و شورای اسلامی 
شهر تهران، عقب افتادگی ها و انباشت 
مشــکلات به جا مانده از گذشــته را 

جبران کنیم.
الان مترو چــه نیازهای 

قطعی و فوری دارد؟
نیاز فوری ما اورهال 700دستگاه واگن 
است که به حدود ۲هزار میلیارد تومان 
منابع مالی نیاز دارد. شرکت واگن سازی  
تهران متعهد شده از زمانی که قرارداد 
منعقد و منابع مالــی موردنیاز تأمین 
شود، در یک بازه زمانی حدودا ۱۸ماهه 
به مرور این واگن ها را به شرکت متروی 
تهران و حومه تحویــل دهد؛ یعنی در 
یک چرخه زمانی مشــخص واگن ها 
برای اورهــال اعزام شــده و دوباره به 
خط برگردند. ما در قطارهای DC هم 
دچار مشکل جدی هســتیم و زمان و 
کیلومتراژ 3۱رام از این قطارها از اورهال 
قطعی گذشته اســت. باید این تعداد 
قطار را ارتقــا و تغییر تکنولوژی دهیم 
یا آنها را با قطارهــای جدید جایگزین 
کنیم. همچنین یکی از مواردی که در 
سال های گذشته و در دولت قبل بسیار 

زیاد مورد بحث و بررســی قرار گرفت 
و درباره آن صحبت شد، اما متأسفانه 
اقدامی درمورد آن صــورت نگرفت و 
در این دوره آســیب های ناشی از آن را 
متحمل می شویم، بحث ۶30دستگاه 
واگنی است که قرار بود از طرف دولت 
وقت بــه روش فاینانس تامین شــود. 
این موضوع هم اکنون در دســت اقدام 
است و امیدواریم که تا نیمه دوم سال 
شاهد جاری شدن این قرارداد باشیم و 
۱5درصد پیش پرداختی که قرار است از 
طرف شرکت ایرانی تامین شود، صورت 
بگیرد و قرارداد ما با شرکت واگن سازی  
تهران منعقد شود. دولت سیزدهم در 
این زمینه قول مســاعدت و همکاری 

داده است.
بعد از خریــد چرخ های 
موردنیاز مشکل خالی بودن انبارهای 
مترو برطرف شده است یا همچنان 
با مشــکل و کمبود قطعات مواجه 

هستید؟ 
سال گذشته قرارداد خرید ۲هزار عدد 
چرخ موردنیاز متــروی تهران منعقد 
شد که شرکت ســرمایه گذاری شهر 
مناقصه مربوط بــه آن را برگزار کرد. 

بخش قابل توجهــی از ایــن قطارها 
هم اکنون تحویل انبارهای مترو شده 
و درحال اســتفاده از آنها هســتیم. 
بخــش دیگــری از ایــن چرخ ها در 
مرحله ساخت و بارگیری برای انتقال 
به انبارهای متروی تهران اســت. این 
موضوع خیلی به ما کمــک کرد و اگر 
این اتفاق نمی افتاد، در اردیبهشت ماه 
باید بخشــی از واگن ها و قطارها را از 
رده خارج می کردیم، اما شــکر خدا با 
سرعتی که در ثبت سفارش، تامین و 
ارسال این چرخ ها صورت گرفت کمک 
بزرگی به شرکت بهره برداری متروی 
تهران شــد. البته نیازهای ما و حجم 
عقب ماندگی و انباشت مشکلاتی که از 
گذشته داریم بیش از اینهاست که فقط 
با خرید چرخ ها برطرف می شود و تقریبا 
در تمام اقلام راهبــردی نیاز به خرید 
قطعات داریم. قرارداد ۸میلیارد ریالی 
که با تامین مالی و کارگــزاری بانک 
شهر و شرکت شهر آتیه صورت گرفت 
هم یک مقدار مشکلات در بحث های 
حقوقی داشت که با همکاری و تعامل 
دســتگاه های نظارتی درحال برطرف 

کردن این موانع و مشکلات هستیم.

31 رام قطار مترو نیازمند بازسازی فوری یا جایگزینی
شایسته اصل: اگر چرخ های مترو به موقع نمی رسیدند، بخش زیادی از واگن ها و قطار ها از رده خارج می شدند

نام های جدید برای 17معبر
منطقهمحدوده معبرنام جدید پیشنهادینام کنونی معبر

2بزرگراه شیخ فصل الله نوری شهید اکبرپور سرابیپل بی نام
3خیابان شهید کلاهدوزشهید علیرضا مهاجریکوچه امیر

6خیابان طالقانیشهیده انیس نوریکوچه خوشبختی
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده نسرین افضلخیابان یکم
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده فاطمه فاتحی خیابان سوم
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده شهناز حاجی شاهخیابان پنجم
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده زینب کساییخیابان هفتم
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده سهام خیامخیابان نهم

6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده عصمت پورانوریخیابان یازدهم
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده سیده طاهر هاشمیخیابان سیزدهم
6حدفاصل خیابان های میرزای شیرازی و سناییشهیده فرشته باخویشیخیابان پانزدهم

7خیابان نیرو، میدان سپاهشهدای عشایرخیابان نیرو
10خیابان حسام الدینشهید هادی جوان دلاورکوچه کلانتر

11خیابان رازیشهید ماموستا محمد شیخ الاسلامیخیابان یاسمن
11حدفاصل خیابان دوازدهم فروردین و جاویدزنده یاد جهانگیر خسروشاهیخیابان مینا

13سی متری نیروی هواییشهید محمودرضا رحمانیخیابان بهاران
14خیابان پیروزیشهید مرتضی مقدسخیابان درختی

17خیابان شهید پاکیشهید ابراهیم سالکقسمت غربی خیابان شهید ذوالقدر
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